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Protokół z XIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu                                    

z dnia  18 czerwca 2020 roku. 

 

Czas trwania sesji: 

10:00 –12:42 

Miejsce: 

Sala sesyjna Urzędu Miejskiego w Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczyła: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak. 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 14 – nieobecna radna Jolanta Kin-

Zdzierela  ( nieobecność usprawiedliwiona).      

      

W sesji udział wzięli: 

Radni Rady Miejskiej: 

  1. Budzińska Agnieszka  

  2. Graś Julian 

  3. Maślak Jan 

  4. Parecki Henryk 

  5. Piechocki Andrzej 

  6. Podgórski Mariusz 

  7. Polarczyk Hubert 

  8. Ponicki Tomasz 

  9. Rożek Roman 

10. Rzeczycka Grażyna 

11. Sroka Jan 

12. Skibiński Wojciech 

13. Witczak Cecylia 

14. Zachara Andrzej 

              

Kierownicy/Dyrektorzy jednostek organizacyjnych: 

1. Joanna Połyniak – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ujściu                    
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Pracownicy Urzędu Miejskiego:  

1. Roman Wrotecki – Burmistrz Ujścia              

2. Beata Ima – Wiceburmistrz Ujścia              

3. Dorota Schwochert – Skarbnik Gminy i Miasta Ujście          

Ad.1. Sprawy regulaminowe. 

      a) Otwarcie sesji. 

O godz. 1000 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak na podstawie art.20 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady XIV sesji Rady 

Miejskiej w Ujściu, witając pana Burmistrza Ujścia Romana Wroteckiego, panią 

Wiceburmistrz Beatę Imę, panią Skarbnik Gminy i Miasta Ujście  Dorotę Schwochert oraz 

radnych Rady Miejskiej w Ujściu. 

 Lista obecności stanowi załącznik  nr 1  do niniejszego protokołu. 

       b) stwierdzenie quorum 

 

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodnicząca poinformowała również radnych o obowiązku przestrzegania danych 

osobowych, tajemnicy służbowej i skarbowej. 

 

Lista  obecności radnych stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu 

 

      c)  przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że  porządek obrad XIV sesji otrzymali wszyscy radni. 

Zapytała, czy ktoś ma jakieś wnioski, uwagi dotyczące  porządku obrad. Z uwagi na ich brak 

oświadczyła, że otrzymany porządek obrad nie uległ zmianie i przystąpiła do punktu 2 porządku 

obrad.  

 

 
Porządek obrad  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji 

b) stwierdzenie quorum 

c) przedstawienie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 19 lutego 2020 r.  

3.Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

4. Raport o stanie Gminy Ujście za 2019 rok. 

    a) debata nad raportem o stanie gminy Ujście za 2019 rok. 

    b) udzielenie Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania – projekt nr 1. 
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5. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok. 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 

Miasta Ujście za 2019 rok, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o „ Sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok”, 

c) dyskusja nad przedstawionym „ Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Ujście za 2019 rok”, 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok – projekt nr 2, 

6. Absolutorium dla Burmistrza Ujścia za okres od 1 stycznia 2019 r. do 31 grudnia 2019 r.,  

a) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy wg stanu na dzień 31.12.2019 rok, 

b) przedstawienie wniosku ( opinii uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu   

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu gminy za 

2019 rok, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi  Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok, 

d) głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Ujściu - projekt nr 3. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2020 rok – projekt nr 4. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 

Ujście na lata 2020-2028 – projekt nr 5. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

ograniczonego nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Ujście – projekt nr 6. 

10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Ujście – projekt nr 7. 

11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

terenie wsi Węglewo, gmina Ujście – projekt nr 8. 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „ Regulaminu określającego  zasady realizacji 

programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Ujście w 2020 

roku” – projekt     nr 9. 

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Ujście na 

lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-2027 wraz z prognozą oddziaływania na 

środowisko”  – projekt nr 10. 

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ujście w 2020 roku” – projekt nr 11. 



4 

 

15. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego z mieszkańcami Gminy 

Ujście – projekt nr 12. 

16. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy gminy Ujście z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok. 

17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu wspierania Rodziny na lata 2018-2020. 

18. Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ujściu za 

2019 rok. 

19. Wnioski i interpelacje radnych. 

20. Zakończenie posiedzenia. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

Ad.2.   

Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej z dnia 19 lutego 2020 r.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Zachara odczytał radnym informację dotyczącą 

protokołu z XIII  sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 19 lutego 2020 roku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu poinformowała,  że protokół został wyłożony do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz był wysłany do radnych  na skrzynki e-mailem. Zapytała, 

czy ktoś z radnych ma uwagi dotyczące protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu. Radni  

nie wnieśli uwag do protokołu z XIII sesji. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu złożyła 

wniosek o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytania.  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 

głosów „Wstrzymujących się” przyjęła  protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu     

z dnia 19 lutego 2020 roku. 

 

Informacja z XIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu  stanowi załącznik nr 4  do niniejszego 

protokołu. 

 

 
Ad.3. 

Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki przedstawił informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym tj. od 20 lutego 2020 do 17 czerwca 2020 roku. Radni nie wnieśli pytań do 

przedstawionej informacji. 

Informacja Burmistrza stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.  
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Ad. 4. 

Raport o stanie Gminy Ujście za 2019 rok. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – Szanowni Państwo, drugi raz w historii samorządu mamy 

obowiązek składania tego corocznego raportu o stanie gminy. Jest to raport, który przede 

wszystkim  przedstawia to, co w roku 2019 działo się w gminie, czyli jakie zadania gmina 

realizowała, jakie inwestycje podejmowała, jakie były wydawane decyzje, jakie sprawy działy 

się w obszarach   nie inwestycyjnych, czyli głównie dotyczących spraw związanych z opieką 

społeczną, z gospodarką odpadami, z gospodarką komunalną, no i oczywiście co jest - nie 

mówię, że tamte tematy nie są ważne, ale  ten, w ostatnim czasie bardzo, bardzo ważny w 

związku z pandemią, czyli funkcjonowanie oświaty.  Oczywiście, moja ocena zawsze będzie 

oceną subiektywną, bo to Ja oczywiście odpowiadam za realizację budżetu i nie oszukujmy się 

raport w dużej części, każdy raport w tym kraju dotyczący gminy, czy to sejmiku, czy Urzędu 

Marszałkowskiego czy to Urzędu powiatowego będzie dotyczył przede wszystkim realizacji 

tych zadań, które  budżety uchwalane na dany rok za sobą niosą. Nie da się ukryć, że gdyby 

niedobrze poprowadzone sprawy finansowe, za co dziękuję tutaj pani Skarbnik, ale i  bardzo 

dobrze poprowadzone sprawy prawne – za co dziękuję pani Sekretarz i wszystkim podległym 

pracownikom, sytuacja finansowa gminy nie wyglądałaby na początku roku, może nie – bardzo 

dobrze, bo jak powiem bardzo dobrze, to zaraz wszyscy mówią, że mamy, Bóg wie  ile 

pieniędzy tylko na pewno dobrze. Udało nam się sfinalizować  dla gminy bardzo ważną sprawę, 

czyli sprzedaż działek w Gminie Piła. Tutaj kwota tych ponad siedmiuset tysięcy, która 

pozwoliła zasilić budżet, pomoże przyjąć te wszystkie ciosy, które  spadają na samorząd   

związane z koronawirusem w roku budżetowym. Prawda jest taka, że to jest ta nasza,  trochę 

bezpieczna poduszka. Dobrze Państwo wiedzą, że samorządy w tej chwili mają gigantyczne 

kłopoty,  a jesteśmy dopiero w połowie roku. Wielką zagadką będą kolejne miesiące jeśli chodzi 

o dochody, które, jak już na komisjach mówiłem, spadły w tym roku o ponad 400.000,00 

złotych z samego PIT-u. Wracając do roku 2019 nie ukrywam, że cieszę się z tej  zasady, którą 

sobie przyjąłem i mam nadzieje, że pomimo trudnej sytuacji samorządów będziemy ją dalej 

realizować i to przy Państwa wsparciu. Inwestycje w gminie były poprowadzone w każdej 

miejscowości, tak, żeby to poczucie wspólnoty przez ludzi było dostrzegane, że o nich po prostu 

pamiętamy. Oczywiście ocena, tak jak powiedziałem jest subiektywna, bo najłatwiej się ocena 

czyjąś  pracę a najtrudniej swoją, natomiast tak jak powiedziałem,  jestem zadowolony, ale nie 

do końca, bo wolałbym żeby było więcej. Za ten 2019 rok chcę naprawdę wszystkim ludziom, 

którzy mnie pomagali i pomagali gminie, chcę po prostu podziękować.  Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – dziękuję bardzo. Przechodzimy do 

podpunktu „a”   

Raport o stanie gminy Ujście za 2019 rok stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu.  

a) debata nad raportem o stanie gminy Ujście za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak  - otwieram dyskusję, bardzo proszę. 

Radna Grażyna Rzeczycka – tak jak pan zaznaczył, że jest to drugi rok sporządzonego raportu 

i praktycznie on się niespecjalnie zmienił w stosunku do 2018 roku, co prawda też,  tak jak pan 

zaznaczył,  te  informacje my cały czas dostajemy  na bieżąco i z budżetu i różnych innych 

spraw i ze  wszystkiego. Ja chciałam się  odnieść tylko do  działu rolnictwo – strona 9, gdzie - 

no nie wiem, może przez czyste takie przeoczenie, w 2018 roku mieliśmy 486 gospodarstw, a 

w tym  roku podano tylko 88 i to jest takie, może taka zmyłka niepotrzebna, dlatego, że tych 

gospodarstw jest ponad 400 z tym że od hektara do 10, tego nie ujęto, a może dobrze by było, 
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żeby te gospodarstwa wszystkie były ujęte. Następna sprawa to jest – poszerzono tą sprawę 

rolnictwa to, że złożono w gminie 205 wniosków na szacowanie szkód dotyczących 

przymrozków i suszy, no nie podano,  ile  ewentualnie i czy w ogólne rolnicy dostali, bo to jest  

ciekawe, czy rolnicy dostali. Ja podejrzewam, że nie wszystko dostali, no  i dalej też jest taki 

dziwny zapis, że Urząd wypłacił rolnikom tytułem zwrotu akcyzy  za paliwo wykorzystane do 

produkcji rolniczej 556.280,00 złotych, nie dodano tutaj tylko, że środki pochodzą z 

Ministerstwa, a to też byłoby  ważne dlatego, że dalej, jeżeli piszemy, że podatku wpłynęło 

567.406,47 zł,  to tak jakby rolnicy z powrotem zabrali wszystkie pieniądze. To tylko  takie 

drobne uwagi są, nie jest  oczywiście to błędem, tylko takie dopiski, które, no troszeczkę  

zakłamują ten obraz. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – Ja tylko się odniosę tutaj wyjaśniająco, do tych uwag. 

Szanowni Państwo, Ja myślę, że w przyszłorocznym  budżecie  będziemy  mieli bardzo 

dokładne dane, bo jak Państwo wiedzą, w tym roku będzie spis rolny. On już powinien trwać, 

ale z racji pandemii oczywiście, to wszystko się opóźniło, na gminie będzie jeden rachmistrz, 

takie są zalecenia oczywiście, ale to jest tak, że ta forma przekazywania tych danych będzie 

często elektroniczna przez rolników, my będziemy w tym oczywiście pomagać i w miesiącu 

wrześniu jak dobrze pamiętam ten spis będzie przeprowadzony i te dane na pewno będą tutaj 

dużo, dużo bardziej precyzyjne. Co do wniosków, jeśli chodzi o kwestę wypłacenia  tych szkód, 

czy odszkodowań, no zatrważająca jest informacja, którą wczoraj, Państwo też  mogli  

przeczytać, że tak naprawdę około połowy rolników dostało te odszkodowania. Miały być 

przesunięte jakieś środki, mówimy o tym oczywiście, że one są wypłacone ze środków 

krajowych z budżetu państwa, ze środki z inwestycji miały być przesunięte, żeby te kwoty 

wypłacić Powiem szczerze, nie wiem czemu jeszcze do tego nie doszło, ale tak jak 

powiedziałem, to jest byt finansowy kompletnie niezależny od gminy, natomiast tutaj 

oczywiście tą informację o tym, że jesteśmy przekazicielem, że tak powiem, płatnikiem 

wypłacającym te środki,  na pewno na przyszłość  umieścimy. Dziękuję. 

Radny Julian Graś -  dobrze, że moja przedmówczyni zauważyła, bo też jestem zainteresowany  

tym rolnictwem i miałem też takie uwagi, bo być może  tu Burmistrz ma rację, że spis będzie    

i to będzie poprawione,  ponieważ,  tu na terenie naszej gminy jest obsiane i tu przewaga jest 

kukurydzy, a mnie się wydaje, jak się orientuję,  rolnicy sieją - dwóch, trzech rolników w jednej 

wsi, więcej nie sieją  i to sieją tylko częściowo,   a tu pisze przewaga – no, to jest chyba gruba 

pomyłka. Również jest też uwaga zwrócona na zboża – mieszanka zbożowa, mieszanka 

zbożowa, to znaczy,  to są trzy podstawowe zboża i to są zboża jare, dzisiaj tych jarych zbóż a 

w ogóle mieszanek, to w małych ilościach rolnicy sieją, przewaga jest żyta, a tutaj w ogóle żyta 

wcale nie ma, jest pszenżyto, jest jęczmień, no być może to się poprawi kiedyś, rzepak, no 

chciałbym, żeby tych błędów takich nie było, nie wiem skąd to było wzięte. Poza tym, tu pani 

radna miała rację, że chodzi o te wypłaty, że to taki niezbyt wyraźnie pisze, ale biorę  pod uwagę 

to, że chyba spis rolny to wyjaśni i na przyszłość takich błędów nie będzie, bo to są podstawowe 

duże błędy. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać 

głos,  nie ma chętnych, dziękuję bardzo. Przechodzimy do podpunktu „b” 

b) udzielenie Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania – projekt nr 1. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak –  przedstawię Państwu projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem. Projekt uchwały nr XIV/   /2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 18 czerwca 

2020 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania za rok 2019. Na podstawie 

art. 28 aa ust.9 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz.  

713) Rada Miejska w Ujściu uchwala, co następuje:§ 1.  Udziela się/ nie udziela się 
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Burmistrzowi Ujścia  zaufania za rok 2019. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uzasadnienie do uchwały nr XIV/    /2020  Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 18 czerwca 2020 r. 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania za rok 2019. Zgodnie z art.28aa 

ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Ujścia co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie 

gminy raport o stanie gminy. Zgodnie z tym zapisem Burmistrz Ujścia przygotował i 

przedstawił Radzie Miejskiej w Ujściu raport o stanie gminy za rok 2019, który obejmuje 

podsumowanie działalności organu wykonawczego gminy Ujście w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Miejskiej i budżetu 

obywatelskiego. Po przeprowadzeniu debaty w tym zakresie Rada Miejska w Ujściu,  

postanawia udzielić wotum zaufania organowi wykonawczemu biorąc pod uwagę realizację 

zadań przez Burmistrza Ujścia  w roku 2019. 

Przechodzimy do głosowania -  kto z Państwa radnych jest za udzieleniem Burmistrzowi Ujścia 

wotum zaufania. 

WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 13 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 1 głos 

„Wstrzymujący się” udzieliła wotum zaufania Burmistrzowi Ujścia. 

 

 

Uchwała Nr XIV/92/2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 18 czerwca  2020 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania,  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

Ad.5. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok. 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 

Miasta Ujście za 2019 rok, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - dochody ogółem na plan 35.116.513,93 zł 

zrealizowano w kwocie 36.396.054,56 zł (tj.103,64%), w tym dochody bieżące zrealizowano w 

kwocie 34.279.685,08 zł, i dochody  majątkowe w kwocie 2.116.369,48  zł. Na dochody składają 

się: dochody własne, które na plan 14.148.732,63 zł zrealizowano w kwocie 15.559.209,57 zł, 

dotacje, które na plan 11.696.042,30 zł zrealizowano w kwocie 11.565.105,99 zł, subwencja 

ogólna, która na plan 9.271.739 zł została zrealizowana w 100%. Na dotacje składają się dotacje: 

z budżetu państwa na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej, które zrealizowane w 

kwocie 9.757.498,64  zł, dalej dotacje z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących 

gmin, zrealizowane w kwocie 672.892,06 zł, dotacje z budżetu państwa na realizację inwestycji 

i zakupów inwestycyjnych własnych gmin, zrealizowane w kwocie 22.219,78 zł, dotacje celowe 

w ramach programów finansowych z udziałem środków europejskich oraz środków,  o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3 oraz ust. 3 pkt 5 i 6 ustawy, lub płatności w ramach środków 

europejskich, zrealizowane w kwocie 881.237,19 zł, dotacje z powiatu na zadania bieżące 

realizowane na podstawie porozumień  między jednostkami samorządu terytorialnego, 

zrealizowane w kwocie 3.000 zł  na  organizację  Międzynarodowego Dnia Tańca Ujście 2019 i 

dotacje z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań bieżących i inwestycyjnych,  one zostały zrealizowano w 

kwocie  228.258,32 zł; są to dotacje otrzymane z Województwa Wielkopolskiego i Powiatu 

Pilskiego    na realizację przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych na Buki, była to 
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kwota 164.558,32 zł, dalej na dofinansowanie zakupu i montażu kontenera socjalno-sanitarnego 

na boisko sportowe w Ujściu w ramach Programu „Szatnia na medal”  w kwocie  33,700 i z 

Powiatu Pilskiego  na dofinansowanie zakupu samochodu strażackiego dla OSP w Kruszewie w 

kwocie 30.000 zł; wydatki na plan 36.159.932,85 zł zostały zrealizowane w kwocie 

33.836.024,34 zł, tj. 93,57%. Wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 4.037.271,28 zł, 

wydatki bieżące wykonano w kwocie 29.798.753,06 zł. Budżet zamknął się nadwyżką w kwocie 

2.560.030,22 zł przy planowanym deficycie w kwocie 1.043.418,92 zł. Należności na dzień 

31.12.2019 r.  stanowią kwotę 2.453.411,45 zł, w tym zaległości wymagalne 2.331.127,31 zł. Na 

te należności składają się przede wszystkim: należności z tytułu zaliczki alimentacyjnej i 

funduszu alimentacyjnego w kwocie 1.551.306,79 zł, naliczone odsetki w kwocie 236.190,03 zł, 

należności z tytuły sprzedaży mienia w kwocie 192.806,67 zł, należności  z tytułu podatku od 

nieruchomości w kwocie 166.313,52 zł, należności z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości w kwocie 66.412,52 zł, i pozostałe należności stanowią kwotę 118.097,78 zł. 

Zobowiązania na dzień 31.12.2019 r. stanowiły kwotę 949.330,96 zł. Nie są to   zobowiązania 

wymagalne i dotyczą przede wszystkim zobowiązań z tytułu dodatkowego wynagrodzenia 

rocznego za 2019 rok, wyrównania wynagrodzeń dla nauczycieli za 2019 rok na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego, składek  na ubezpieczenia społeczne i  Fundusz Pracy  oraz 

zobowiązań wobec dostawców towarów i usług. Zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2019 r. 

stanowi kwotę 3.790.000 zł, tj. 10,41% zrealizowanych dochodów. Jeżeli chodzi o sprawozdania 

finansowe,  to tak: bilans wykonania budżetu zamknął się po stronie aktywów i pasywów kwotą 

4.142.586,17 zł. Poszczególne elementy aktywów stanowiły: środki pieniężne 3.979.878,78 zł, 

należności i rozliczenia 162.707,39 zł. Po stronie pasywów zobowiązania stanowiły kwotę 

3.790.388,03 zł, aktywa netto budżetu – 186.550,86 zł, rozliczenia międzyokresowe 538.749 zł. 

Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego zamknął się po stronie 

aktywów i pasywów kwotą 57.766.979,34 zł i poszczególne elementy aktywów  stanowiły: 

aktywa trwałe  kwota 55.352.185,05 zł, aktywa obrotowe 2.414.794,29 zł. Jeżeli chodzi o 

pasywa, to fundusz stanowił kwotę 55.048.931,86 zł,  zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 

2.718.047,48 zł. Z bilansem powiązane jest zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz 

rachunek zysków i strat jednostki. Rachunek zysków i strat jednostki zamknął się kwotą  zysku 

w wysokości 2.162.098,53 zł. Zestawienie zmian w funduszu jednostki zamknęło się funduszem 

w kwocie 55.048.931,86 zł. Przedłożona informacja dodatkowa stanowi wyjaśnienie i 

uszczegółowienie  informacji wykazanych w poszczególnych sprawozdaniach finansowych. 

Dziękuję.   

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok stanowi załącznik nr 8 

do niniejszego protokołu. 

 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o „ Sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok”, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Skarbnik Gminy i Miasta Ujście – 

przedstawiła Uchwałę  Nr SO.0954/2/13/Pi/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 01 kwietnia 2020 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia 

Jednostki i objaśnieniami  ( opinia pozytywna).  

Kserokopia powyższej uchwały  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

c) dyskusja nad przedstawionym „ Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Ujście za 2019 rok 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – otwieram dyskusję. Kto chciałby zabrać 

głos, bardzo proszę. 

Radny Andrzej Piechocki – w bilansie z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

jest w pasywach taka nowa pozycja – wynik na operacjach nie kasowych,  38.406 zł, proszę 

wyjaśnić  co to jest ? 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert  - rzeczywiście, jest to pozycja, która 

pojawiła się po raz pierwszy od iluś tam lat, i ten wynik na operacjach nie kasowych, kwota 

38.406,75 zł jest to umorzona pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Była to pożyczka, którą zaciągnęliśmy w 2016 roku na 

wykonanie warstwy izolacyjnej czaszy składowiska odpadów w Mirosławiu. Zostało nam 

umorzone 25%, i to jest ta kwota. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – proszę powiedzieć w jakim dziale 

klasyfikacji budżetowej poniesiono najwyższe wydatki w 2019 roku. 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert  - jeżeli chodzi o wydatki, to najwyższe 

wydatki były poniesione w dziale oświata i wychowanie i jest to kwota 11.956.588,35 zł, co 

stanowiło ponad 35% całych zrealizowanych wydatków, tak dla uzupełnienia może podam 

zaraz następny dział, w którym ponosi się najwyższe wydatki- jest to dział rodzina i jest to 

kwota 9.126.766,98 zł i to jest prawie 27% zrealizowanych wydatków , trzecią pozycją, jest 

administracja publiczna  i jest to kwota 3.241.360,65 zł, co stanowi około 9%  zrealizowanych 

wydatków, czwarta pozycja to jest transport i łączność, jest to kwota 2.595.841,19 zł, co 

stanowi około8 %  zrealizowanych wydatków  i piąta pozycja  to dział kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego, jest to kwota 1.573.358,23 zł, co stanowi około 5% zrealizowanych 

wydatków.  Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – dziękuję. Czy  ktoś jeszcze chciałby zabrać 

głos. Nie ma chętnych, w takim razie przechodzimy do ppkt.”d”  

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok – projekt nr 2, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – pozwólcie Państwo, że przedstawię tą 

uchwałę. Projekt uchwały Nr XIV/   /2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 18 czerwca 2020 r. 

w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok. Na podstawie art. 18 ust. 2, pkt. 4 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r., poz. 713 ) oraz art. 270 ust. 4 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych (Dz. U. z 2019 r. poz. 869 ze zm.) Rada 

Miejska w Ujściu uchwala co następuje: § 1. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok. § 2. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie do uchwały Nr XIV /    /2020 Rady Miejskiej 

w Ujściu z dnia 18 czerwca 2020 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok. Zgodnie       

z art. 270 ust.4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2019 r. poz. 

869 ze zm.) Rada Miejska rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu 

terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do 30 czerwca roku 

następnego po roku budżetowym. Rada Miejska w Ujściu zapoznała się: ze sprawozdaniem 

finansowym za 2019 rok obejmującym: bilans z wykonania budżetu  Gminy Ujście 

sporządzony na dzień 31 grudnia 2019 r., bilans jednostki budżetowej i samorządowego 

zakładu budżetowego sporządzony na dzień  31 grudnia 2019 r., zestawienie zmian w funduszu 
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jednostki sporządzony na dzień 31 grudnia 2019 r., informację dodatkową sporządzoną na dzień 

31 grudnia 2019 r., ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście z 

2019 rok z opinią Regionalnej Iż by Obrachunkowej w Poznaniu wyrażoną w uchwale  nr  

SO.0954/2/13/Pi/2020 z dnia 01 kwietnia 2020 roku w sprawie  opinii o sprawozdaniu                    

z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2019 wraz z informacją  o stanie mienia 

Jednostki i objaśnieniami oraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak –przystępujemy do głosowania, kto                    

z Państwa  radnych jest za przyjęciem  sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Ujście za 2019 rok.  

 
W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok. 

 
Uchwała Nr XIV/93/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu.  

Ad.6.  

Absolutorium dla Burmistrza Ujścia za okres od 1 stycznia 2019 r. do 31 grudnia 2019 r.,  

a) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy wg stanu na dzień 31.12.2019 rok, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert  -  informacja o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego została sporządzona na dzień 31.12.2019 r.. Ogólna wartość mienia 

komunalnego wynosi 95.945.720,96 zł, w tym: wartość gruntów, jest to kwota 4.167.089,30 zł 

i pozostałe mienie to budynki mieszkalne i niemieszkalne o wartości 10.090.332,88 zł; obiekty 

szkolne i przedszkolne o wartości 12.610.891,31 zł; świetlice i biblioteki o wartości 

3.699.140,27 zł; obiekty służby zdrowia o wartości 1.601.830,79 zł; obiekty kościelne o 

wartości 128.404 zł; sieci sanitarne, wodociągowe i cieplne o wartości 16.832.287,87 zł; 

wysypisko śmieci o wartości 612.497,77 zł, środki transportu o wartości 2.679.138,25 zł                

i pozostałe mienie o wartości 43.524.108,52 zł. Dochody z mienia komunalnego za okres od 

1.01.2019 do 31.12.2019 roku stanowią kwotę 1.514.501,39 zł. Dziękuję.  

 

b) przedstawienie wniosku ( opinii uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2019 rok, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu radny Henryk Parecki –  

przedstawił  opinię i uchwałę nr 2/2020 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu  z dnia 6 

maja 2020 roku w sprawie wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2019 rok oraz wniosku 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Ujścia za 2019 rok.  

Kserokopia uchwały i opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 

11 do niniejszego protokołu.  
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c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi  Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – przedstawiła uchwałę nr SO.0955/1/13/Pi/ 

2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 maja 2020  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu o udzielenie 

Burmistrzowi Ujścia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.  

Kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

d) głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu - projekt nr 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak  - kto z radnych jest za udzieleniem 

absolutorium Burmistrzowi Ujścia, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej 

w Ujściu o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Ujścia za 2019 rok. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” udzieliła absolutorium Burmistrzowi Ujścia za 2019 rok.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak przedstawiła uchwałę Nr 

XIV/94/2020 Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia, 

która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – Szanowni Państwo, chcę bardzo Państwu podziękować, 

że doceniliście pracę wszystkich pracowników, wszystkich jednostek. Ja wiem, że to jest banał, 

ale ocena budżetu, to jest ocena  wszystkich pracowników. Oczywiście na końcu tj. ocena moja 

pozytywna lub negatywna, ale ta praca to jest składnia kilkuset osób – tak naprawdę. Chcę 

podziękować za atmosferę. Przyszło nam kierować sprawami gminy naprawdę w ciężkich 

czasach gdzie są momenty zwątpienia, są momenty trudne, zderzają się trudne charaktery, ale 

dzięki Bogu  i zgodzie jakoś, tą naszą gminę  omija i życzyłbym sobie i Państwu, żeby tak  było 

nadal a czeka nas naprawdę trudny czas, on już jest. Ten rok jest zamknięty i chciałbym, żeby 

kiedy się spotkam, mam nadzieję wszyscy w zdrowiu, żebyśmy w przyszłym roku też mogli 

powiedzieć, że pomimo tego, że ten rok jest tak trudny, to nam się wszystkim udało. Chcę 

podziękować swoim „prawym rękom” pani Skarbnik, pani Sekretarz, mam dwoje prawych rąk, 

nie każdy ma takie szczęście, ale to są te filary, na których zawsze mogę polegać, cieszę się, że 

mogę polegać na swoich pracownikach i bardzo się cieszę, że mogę na Państwu polegać. 

Jeszcze raz dziękuję, dużo zdrowia. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak  - dziękujemy bardzo. Ogłaszam 10 minut 

przerwy. Wznowienie obrad nastąpi  o  godzinie 11 20.  

Godz. 1120  Wznowienie obrad 

Ad. 7. 

Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2020 rok – projekt nr 4. 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – projekt był omawiany na komisjach, tak 

więc teraz przedstawię sam projekt uchwały budżetowej. Podstawa prawna. § 1 pkt 1 w § 1  

zmniejsza się plan dochodów o kwotę 149.561,18 zł do kwoty 33.782.423,65 zł , z tego dochody 
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bieżące w kwocie 33.514.237,65 zł, dochody majątkowe w kwocie 268.186 zł, zgodnie  z 

załącznikiem nr 1; pkt 2)  treść załącznika nr 1 uchwały Nr XII/84/2019 Rady Miejskiej w Ujściu 

z dnia 12 grudnia 2019  roku  zostaje zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej 

uchwały; pkt 3) w § 2  zwiększa się  plan wydatków o kwotę 9.307,47 zł do kwoty 35.191.292,30 

zł, z tego:  wydatki bieżące w kwocie 32.754.948,05 zł, wydatki majątkowe w kwocie 

2.436.344,25 zł, zgodnie  z załącznikiem nr 2; pkt 4) treść załącznika nr 2 uchwały Nr 

XII/84/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 grudnia 2019   roku  zostaje zmieniona zgodnie 

z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały; pkt 5) § 3 do uchwały budżetowej otrzymuje nowe 

brzmienie: „§ 3. Deficyt budżetu w kwocie 1.408.868,65 zł zostanie sfinansowany  przychodami 

wynikającymi  z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków oraz 

przychodami z tytułu wolnych środków,  o których mowa  w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy.”; pkt 

6) załącznik nr 4 uchwały Nr XII/84/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 grudnia 2019   roku 

określający przychody i rozchody budżetu w 2020 r. otrzymuje nowe brzmienie zgodnie z 

załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały; pkt 7) załącznik nr 5 uchwały Nr XII/84/2019 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 12 grudnia 2019   roku określający zestawienie planowanych kwot 

dotacji udzielanych z budżetu w 2020 roku zostaje zmieniony zgodnie z załącznikiem nr 4 do 

niniejszej uchwały; pkt 8) załącznik nr 6 uchwały Nr XII/84/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z 

dnia 12 grudnia 2019  roku  określający plany przychodów i kosztów samorządowych zakładów 

budżetowych na 2020 rok otrzymuje nowe brzmienie  zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej 

uchwały; pkt 9) załącznik nr 7 uchwały Nr XII/84/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 

grudnia 2019  roku  określający zakres i kwoty dotacji przedmiotowych i celowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych w 2020 r. otrzymuje nowe brzmienie  zgodnie z 

załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały; pkt 10) załącznik nr 8 uchwały Nr XII/84/2019 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 12 grudnia 2019  roku określający plan dochodów i wydatków w 

budżecie Gminy i Miasta Ujście na 2020 rok dotyczących środków związanych z ochroną 

środowiska otrzymuje nowe brzmienie  zgodnie z załącznikiem  nr 7  do niniejszej uchwały; 11) 

w § 10 zmniejsza się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych    

o kwotę 11.721 zł do kwoty 111.559 zł oraz zmniejsza się  wydatki na realizację programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych o kwotę 8.697 zł do kwoty 107.191 zł i 

na realizację zadań określonych w programie przeciwdziałania narkomanii o kwotę 3.024 zł do 

kwoty 4.368 zł; pkt 12) załącznik nr 9 uchwały Nr XII/84/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 

12 grudnia 2019  roku  określający plan wydatków na przedsięwzięcia realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego na 2020 rok otrzymuje nowe brzmienie  zgodnie z załącznikiem nr 8 do 

niniejszej uchwały; pkt 13) § 13 do uchwały budżetowej otrzymuje nowe brzmienie: „§ 13. 

Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 1.000.000 zł,  

w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu Gminy w kwocie 

1.000.000 zł”; pkt 14) § 15 do uchwały budżetowej otrzymuje nowe brzmienie: „§ 15. 

Upoważnia się Burmistrza do: pkt 1 zaciągania kredytów i pożyczek  na pokrycie 

występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu Gminy do wysokości 1.000.000 

zł; pkt 2 dokonywania zmian w budżecie polegających na przeniesieniach w planie wydatków 

między paragrafami i rozdziałami w ramach działu w zakresie wydatków na wynagrodzenia ze 

stosunku pracy oraz  wydatków majątkowych; pkt 3 dokonywania zmian w planie dochodów i 

wydatków związanych ze: ppkt „a”) zmianą kwot lub uzyskaniem płatności przekazywanych z 

budżetu środków europejskich, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu, ppkt „b”  

zmianami w realizacji przedsięwzięcia finansowanego z udziałem środków europejskich albo 

środków, o których  mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu, 

ppkt „c” zwrotem płatności otrzymanych z budżetu środków europejskich;  pkt 4 lokowania 

wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank 

prowadzący obsługę budżetu; pkt 5 przekazania uprawnień kierownikom jednostek 
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organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i 

z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy.” § 2. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ujścia.§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Czy 

ktoś  chciałby zabrać głos - nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2020 

rok 

 
Uchwała Nr XIV/95/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Ujście na lata 2020-2028 – projekt nr 5. 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – projekt uchwały również był 

przedstawiony  na komisjach, tak więc  przedstawię sam projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2020-2028. Podstawa prawna, 

§ 1 w uchwale nr XII/83/2019  Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 grudnia 2019 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2020-2028 

wprowadza się zmiany: pkt 1)  w § 1 załącznik nr 1 otrzymuje brzmienie załącznika  nr 1 do 

niniejszej uchwały; pkt 2)  w § 2 załącznik nr 2 otrzymuje brzmienie załącznika  nr 2 do 

niniejszej uchwały. §2 . Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. §3. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Czy 

ktoś  chciałby zabrać głos – nie ma chętnych, dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2020-2028. 

 
Uchwała Nr XIV/96/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego ograniczonego nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Ujście – 

projekt nr 6. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima – projekt ten,  został też szczegółowo omówiony 

na posiedzeniach komisji, w związku z tym,  przedstawię sam projekt uchwały. Na podstawie 

art.18 ust. 2 pkt.9 lit. „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 

2020, poz.713),  art. 13 ust.1, art. 28, art. 37 ust. 1, art. 40 ust. 1 pkt 2 i ust. 2a ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późn. zm.) Rada 

Miejska w Ujściu uchwala co następuje: § 1. Wyraża zgodę na sprzedaż w drodze przetargu 
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ustnego ograniczonego do właścicieli nieruchomości przyległych, nieruchomości gruntowej 

położonej w Nowej Wsi Ujskiej oznaczonej numerem geodezyjnym 186/8 o powierzchni 

0,2334 ha, zapisanej w księdze wieczystej nr PO1H/00018937/2 prowadzonej przez Sąd 

Rejonowy w Chodzieży, IV Wydział Ksiąg Wieczystych. § 2.Wykonanie uchwały powierza 

się Burmistrzowi Ujścia.§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Czy 

ktoś  chciałby zabrać głos – nie ma chętnych, dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  na sprzedaż w drodze 

przetargu ustnego ograniczonego nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy 

Ujście. 

Uchwała Nr XIV/97/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ujście – projekt nr 7. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima – również,  ten projekt został bardzo dokładnie 

omówiony na posiedzeniach komisji, był urbanista, który opracował  ten projekt i na wszelkie 

pytania starał się Państwu odpowiedzieć, w związku z tym, przedstawię tylko projekt uchwały, 

a dodam jeszcze raz, że dotyczy linii 400kV  Piła- Krzewina-Plewiska  oraz możliwości 

rozbudowy gospodarstwa rolnego w Bronisławkach. Podstawa prawna. §1. „ust.” 1. Uchwala 

się zmianę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Ujście, „ust.”2. załącznikami do niniejszej uchwały są: załącznik nr 1 – tekst Studium – 

zatytułowany „Zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ujście”; załącznik nr 2 – rysunek Studium – zatytułowany „Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ujście”; załącznik nr 3 – rozstrzygnięcie 

Rady Miejskiej w Ujściu o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ujście. § 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia.§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję w tej 

sprawie – nie ma chętnych, w takim razie zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania..  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ujście 

Uchwała Nr XIV/98/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu.  

Ad.11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na terenie wsi Węglewo, gmina Ujście – projekt nr 8. 

 



15 

 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima - Państwo również mieli możliwość zapoznania się 

z tym projektem. Został on również szczegółowo omówiony na wszystkich komisjach. W 

skrócie  powiem, że dotyczy on możliwości rozbudowy wsi Węglewo, bo ze względu na 

wejście w życie przepisów, które mówią  o tej odległości od wiatraków, to gdyby nie było planu 

przestrzennego, to po prostu  tam nikt nie mógłby  żadnego budynku wybudować, a  to 

umożliwia mieszkańcom oraz przyszłym mieszkańcom Węglewa na rozwój tej wsi.  Jeśli 

Państwo mają pytania, to postaram się na  nie odpowiedzieć.  Dziękuje bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję w tej 

sprawie – nie ma chętnych, zamykam dyskusję i przystępujemy  do głosowania..  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie wsi Węglewo, gmina Ujście 

Uchwała Nr XIV/99/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 18  do niniejszego 

protokołu.  

Ad.12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „ Regulaminu określającego  zasady 

realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 

Ujście w 2020 roku” – projekt     nr 9. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima -  również ten projekt był szeroko omówiony na 

wszystkich komisjach. Ja tylko dodam, dla tych, którzy ewentualnie oglądają przebieg 

dzisiejszej sesji, że na ten cel mamy przeznaczone 35 tysięcy złotych i liczymy, że uda nam się 

usunąć wyrobów azbestowych  w ilości ok. 100  ton. Projekt uchwały. Podstawa prawna. 
§  1.  Przyjmuje się Regulamin określający zasady realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie Gminy Ujście w 2020 roku, w brzmieniu załącznika do niniejszej 

uchwały. §  2.  Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. §  3.  Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia. Dodam, że wnioski będzie można składać od  dni jutrzejszego w Urzędzie Miejskim 

w Ujściu. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję w tej 

sprawie. 

Radny Henryk Parecki – czy  będzie  jakaś komisja powołania do rozpatrzenia tych wniosków, 

czy, jak  ktoś złoży wniosek, to będzie miał odebrany, jak to będzie  wyglądać.  

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima – nie będzie jakieś specjalnej komisji. 

Zainteresowane osoby, w zależności od potrzeb, czy to będzie dotyczyło: demontażu, 

transportu  czy unieszkodliwiania, czy wszystkich tych trzech elementów, będą mogli złożyć 

wniosek.  Taki wniosek – projekt, został przygotowany przez pracowników urzędu i będzie 

udostępniony zainteresowanym. Osoby, które  uzyskają dofinansowanie, a  jest to  

dofinansowanie w wysokości 100%  kosztów  z tym związanych, po prostu będą pierwsze,  i 

na tyle,  na ile nam środków wystarczy, w takiej kolejności będziemy realizować te wnioski,  a 

realizować w sensie takim fizycznym, tzn. demontaż, odbiór itd.,  to będzie firma, którą Gmina 

wyłoni w trybie zamówień publicznych. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w 

tej sprawie. Nie ma chętnych, w takim razie przystępujemy do głosowania. 
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W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia „ Regulaminu 

określającego  zasady realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest na terenie Gminy Ujście w 2020 roku”. 

Uchwała Nr XIV/100/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 19  do niniejszego 

protokołu.  

Ad.13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Ujście na lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-2027 wraz z prognozą oddziaływania 

na środowisko”  –  projekt nr 10. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima - proszę Państwa, ten bardzo obszerny, że tak 

powiem program został szeroko omówiony przez autorów tego programu, czyli przedstawiciela 

Firmy „Eko-precyzja”, który postarał się za pomocą prezentacji slajdów i różnych informacji 

odpowiedzieć na zapytania Państwa i udzielić szerokiej informacji na temat tego, co zostało 

zrealizowane, bo to jest raport z realizacji poprzedniego programu,  a także co chcemy 

zrealizować i jaki to będzie miało wpływ na środowisko. W związku z tym przedstawię projekt 

uchwały. §  1. Uchwala się " Program Ochrony Środowiska dla Gminy Ujście na lata 2020-

2023 z perspektywą na lata 2024 - 2027 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko" 

stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ujścia. §  3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję w tej 

sprawie. Nie ma chętnych, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania. 

 

 

 W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Ujście na lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-2027 wraz z 

prognozą oddziaływania na środowisko”.    

Uchwała Nr XIV/101/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 20  do niniejszego 

protokołu.  

Ad.14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami  

bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ujście w 2020 

roku” – projekt nr 11. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima - projekt był szeroko omówiony na wszystkich 

komisjach. Dodam tylko, że w chwili obecnej w schronisku mamy 9  zwierząt.  Przedstawię teraz 

projekt uchwały. § 1. Przyjmuje się Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ujście w 2020 roku, w brzmieniu 

określonym  w załączniku do uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ujścia. § 3. Traci moc Uchwała Nr V/39/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 28 marca 2019 

r.,  w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ujście w 2019 r. (Dz. Urz. Woj. Wielk., poz. 3425).       



17 

 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, czy, ktoś chciałby 

zabrać głos w tej sprawie, otwieram dyskusję.  Nie ma chętnych,  w takim razie przechodzimy 

do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Ujście w 2020 roku”. 

Uchwała Nr XIV/102/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 20  do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 15. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego z mieszkańcami 

Gminy Ujście – projekt nr 12. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima -  projekt uchwały. §1.  W  uchwale nr VIII/61/2019 

Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 3 lipca 2019 r. w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego z mieszkańcami Gminy 

Ujście  po § 1 dodaje się § 1 a w brzmieniu : „ § 1 a. Odstępuje się od wyodrębnienia w uchwale 

budżetowej Gminy Ujście na rok 2021 środków finansowych przeznaczonych na realizacje 

zadań Budżetu Obywatelskiego Gminy Ujście.” § 2. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję w tej 

sprawie.  

Radny Mariusz Podgórski – mam nadzieje, że jest to tylko jednorazowa taka sytuacja, mamy 

taką sytuację w tym roku jaką mamy i budżet obywatelski powróci w kolejnym roku do budżetu 

gminy – tak.  

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima – tak ja przeczytałam, jest to uchwała, która 

obowiązuje w roku 2021 i do tego roku jest ograniczona, co będzie w następnych latach, tego 

nie wiem,  ale chcielibyśmy na pewno wrócić do budżetu obywatelskiego, także na razie 

dotyczy to tylko roku przyszłego.  

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki -  tylko, w uzupełnieniu tych  głosów przed chwilą 

wypowiedzianych, rzeczywiście,  mam nadzieję, będziemy robić wszystko, żeby to był tylko, 

taki w cudzysłowu jednoroczny incydent, on wynika tylko i wyłącznie z tej niepewności 

finansowej, która w tej chwili jest i nam nadzieje, że w przyszłym roku spokojnie będziemy 

mogli powrócić do podjęcia uchwały o zabezpieczeniu tych środków na rok 2022. Dziękuję. 

Radna Grażyna Rzeczycka – Ja chciałam powiedzieć, że udzielając panu wotum zaufania 

również zahaczyliśmy o budżet obywatelski. Jest to głos, głos którego pan słucha, głos, który 

daje panu, też taką fajną przewagę nad tym, że ludzie mogą decydować. Ufam, że jest to tylko  
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i wyłącznie ten rok, dla tego budżetu obywatelskiego, ale mnie się nie podobało uzasadnienie. 

Uzasadnienie takie, że  kupiliśmy maseczki, kombinezony  ochronne,  nie podając kwoty jaką 

wydaliśmy na to. Wiadomo, że tych wpływów  z podatków CIT  i PIT nie wiemy, ale  

ewentualnie, czy komuś obniżyliśmy czynsz, czy podatek od nieruchomości - to nie było 

najważniejsze. Najważniejsze jest bezpieczeństwo w tym momencie osób, które by miały 

przejść. Miałam plan na ten budżet, ale nie narażałabym nikogo żeby chodzić i zbierać podpisy  

i ewentualnie tłumaczyć, bo tak jak pan podkreśla cały czas, jest to czas bardzo trudny. O same 

środki to  bym może najmniej się tutaj martwiła, dlatego, że też nie mamy na ten moment 

informacji takiej że, może zaoszczędziliśmy na dowożeniu dzieci do szkół, może 

zaoszczędziliśmy na „50” ,  która jeździ tylko tak wakacyjnie, czy ewentualnie na czymś innym, 

ale mam prawo spytać. Wystarczył tylko argument bezpieczeństwa mieszkańców i osób,  które 

by się tym zajęły. Dziękuję.   

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima – ja tylko dodam, że tu chodziło  o to, żeby pokazać, 

że  finanse mają na to wpływ, finanse, które powodują, i nie wiemy jakie jeszcze wydatki 

będziemy ponosili w tym roku w związku z   SARS CoV -2 , dlatego, że my cały czas jeszcze 

na bieżąco musimy kupować różne środki dezynfekcji itd., to kosztuje też  pieniądze, które nie 

były zapisane w budżecie. Natomiast jakie będą spadki z  CIT-u, PIT-u, dochodów własnych z 

tytułu podatków i z czynszów, nie wiem, bo też wpływają wnioski i na bieżąco staramy się je 

rozpatrywać. Jeżeli chodzi też o obniżkę wydatków bieżących , w przypadku „50” to akurat  

„50”  jako jedyny autobus MZK Piła jeździła zgodnie z rozkładem jazy. 

Radna Grażyna Rzeczycka – nie  wierzę, na pewno nie, jeździła jak w wakacje. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima -  nie było zmiany rozkłady jazdy „50” i w związku 

z tym  tam  żadnych oszczędności nie ma. 

Radna Grażyna Rzeczycka - no to nie było kontrolowane.  

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Ja jeszcze w nawiązaniu do tego, co pani 

radna mówiła, jeżeli chodzi o te oszczędności na dowozach, one na pewno są, tak jak pani 

zauważyła, ale też chciałam podkreślić,  że  to co dzisiaj Państwo przyjmowaliście w zmianach 

budżetu, chodzi o subwencję oświatową i była to kwota ok. 18 tysięcy. Przy projekcie budżetu 

na 2020 rok,  nie było mowy o podwyżkach dla nauczycieli od 1 września , w tej chwili jest to 

zapisane przy tej subwencji, jest to 6 % podwyżki, także myślę, że te oszczędności  pójdą na 

uzupełnienie tych braków, bo te 18 tysięcy, to jest bardzo mało. Jeżeli chodzi o budżet oświaty, 

no, nie tylko oświata, ale i też pozostałych jednostek, przy planowaniu budżetu, też wspomnę 

Państwu, nie braliśmy pod uwagę wzrostu wydatków związanych z funduszem socjalnym. Ta 

kwota, po uchwaleniu budżetu była podniesiona do wyliczenia. Jeżeli chodzi o placówki 

oświatowe, to już na same placówki oświatowe musieliśmy dołożyć ponad 20 tysięcy złotych, 

tak więc,  te oszczędności na pewno będą wykorzystane. Nawiązując do tego, co pani jeszcze 

przed tym wspomniała, jeżeli chodzi o umorzenia podatków i czynszów, to w tej chwili jest to 

ok. 30 tysięcy złotych. Jeszcze może wspomnę o tych wydatkach, które ponieśliśmy, to na 

chwilę obecną jest to ok. 56-57 tysięcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, czy ktoś chciałby zabrać 

jeszcze głos. Nie ma chętnych, w takim razie przystępujemy do głosowania.  
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W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu  13 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 1 głosem 

„Wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie   zmiany uchwały w sprawie określenia 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego z 

mieszkańcami Gminy Ujście. 

Uchwała Nr XIV/103/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik nr 21  do niniejszego 

protokołu.  

Ad.16. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy gminy Ujście z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok. 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Beata Ima -   sprawozdanie to, zostało przedstawione 

szczegółowo w trakcie posiedzeń komisji, w związku z tym, myślę, że nie ma potrzeby jego 

odczytywania. Przypomnę tylko tyle, że dwa zadania  dotyczące działalności w zakresie 

upowszechniania kultury fizycznej wśród  mieszkańców naszej gminy, były realizowane przez 

działające na terenie naszej gminy dwa kluby sportowe,  czyli Klub „Unia Ujście” oraz Klub 

Sportowy „Błyskawica” Bronisławki, natomiast trzecie zadanie  związane z organizacją biegu 

ulicznego  im. Powstańców Wielkopolski zostało zrealizowane  w wyniku działań                     

pozakonkursowych przez Klub Sportowy ”Unia Ujście”.  Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo 

proszę. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję w tej sprawie, 

czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie ma chętnych, zamykam dyskusję i przechodzimy na 

kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad.17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu wspierania Rodziny na lata 2018-

2020. 

Kierownik MG Ośrodka Pomocy Społecznej  Joanna Połyniak – Program Wspierania Rodziny 

został przyjęty uchwałą w marcu 2018 roku. Głównym celem tego programu jest wspieranie 

rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych poprzez 

integrowane i spójne działania na rzecz dziecka i rodziny mające wpływ, na wzmocnienie lub 

odzyskanie zdolności do właściwego wypełniania funkcji rodzicielskich oraz odpowiedniego 

pełnienia ról społecznych.  Wspieranie jest prowadzone w formie pracy z rodziną oraz pomocy 

w opiece i wychowaniu dziecka. Działania te winny być prowadzone za zgodą i z aktywnym 

udziałem rodziny po uwzględnieniu zasobów własnych oraz źródeł  wsparcia zewnętrznego.  

W minionym roku tak jak i w roku 2018 Program realizowany był przez współpracujące ze 

sobą instytucje powołane do pracy z rodziną i na rzecz rodziny. Rodziny były objęte m.in. 

wsparciem asystenta rodziny, od grudnia to było 2 asystentów, udzielano pomocy zarówno 

finansowej jak i wsparcia psychicznego, motywowano do podejmowania działań. Tutaj,  jest  

w tym sprawozdaniu  zawarta tabela z opisem  realizacji celów szczegółowych i te zadania, 

które były realizowane w 2019 roku, analiza tych zadań realizacji pozwala stwierdzić, że 

podejmowane są one w szerokim zakresie i umożliwiają rodzinom korzystanie  z pomocy 

wsparcia, zarówno  w ramach poradnictwa  jak i opieki nad dziećmi. Poradnictwo jest 
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prowadzone  zarówno w placówkach oświatowych jak i w Ośrodku Pomocy Społecznej. 

Aktywne działania w ramach pracy asystenta rodziny pozwalają również na indywidualne 

podejście do problemów rodzin. Te zintegrowane działania są gwarancją wypracowania 

jednolitego systemu wspierania rodzin, co w efekcie prowadzi do sytuacji, gdzie rodziny będą 

funkcjonować na lepszym poziomie, z pełniejszym wykorzystaniem własnych zasobów, przy 

jedynie okazjonalnym wsparciu instytucji pomocowych. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję w tej sprawie. 

Nie ma chętnych, w takim razie przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.  

Ad.18. Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Ujściu za 2019 rok. 

Kierownik MG Ośrodka Pomocy Społecznej  Joanna Połyniak -Kierownik MG Ośrodka 

Pomocy Społecznej zgodnie z art.110 ust.9 ustawy o pomocy społecznej zobowiązany jest do 

przedstawienia  sprawozdania podsumowującego realizację zadań na przestrzeni 2019 roku.  

Przy realizacji zadań, które są wymienione w sprawozdaniu, Ośrodek współpracował z Policją, 

służbą zdrowia, z kuratorami, oświatą, sądami, DPS-ami, PCPR-em oraz innymi Ośrodkami 

Pomocy Społecznej. Ośrodek angażował się także w wydawanie skierowań  dla osób i rodzin 

chcących skorzystać z żywności z Banku Żywności, która była wydawana przez Fundację im. 

Jana Banacha w Kruszewie. Do współpracy z Ośrodkiem zaangażowały się również prywatne 

przedsiębiorstwa, takie jak sklepy spożywcze, sklepy mięsne, apteka, przedsiębiorstwo 

budowlano-opałowe. Współdziałanie polegało na wydawaniu przez ww. firmy podopiecznym 

MGOPSD w Ujściu niezbędnych  artykułów żywnościowych, chemicznych, medycznych oraz 

opału, za które należności pokrywał tutejszy Ośrodek.  Z końcem roku 2019 rozpoczęto 

realizacje projektu unijnego „ Usługi społeczne dla mieszkańców Gminy Ujście” i to 

sprawozdanie szczegółowo  analizuje zadania zarówno w aspekcie merytorycznym, jak i 

finansowym, w oparciu o istniejącą strukturę organizacyjną ośrodka, z uwzględnieniem także 

wysokości finansowania poszczególnych zadań.  Jeśli Państwo maja pytania, to bardzo proszę. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – dziękuję, otwieram dyskusję w tej sprawie. 

Radna Grażyna Rzeczycka - pani Kierownik, na stronie 5 podana jest liczba mieszkańców na  

koniec 2019 roku,   która wynosi 7.868, a w raporcie o stanie gminy jest 7.784 i miasto ma  w 

sprawozdaniu  3.603, a w raporcie mamy 3.548,  skąd jest taka różnica. Następnie  str. 6 i  moje 

pytanie dotyczy kursu  podstawy rachunkowości  dla kandydatów na księgowego i drugi pkt tj. 

szkolenie z udziałem pierwszej pomocy na fantomach.  Proszę powiedzieć, kto tam się szkolił  

ewentualnie na tych księgowych. Następna strona tj. 8 pkt i to dotyczy pomocy społecznej 

udzielanej osobom i rodzinom w szczególności z powodu  i jest taki punkt: potrzeby ochrony 

ofiar handlu ludźmi, jest również punkt: trudności w integracji cudzoziemców, które otrzymały 

status uchodźcy i ostatni: klęski żywiołowej lub ekologicznej. Są to prawdopodobnie 

przykłady, które na naszym terenie nie występują, albo może się mylę i występują, czy to tylko 

z założenia były te punkty. Jeszcze str. 19 – nam pytanie takie:  w raporcie o stanie gminy 

czytamy, że urodziło się 87 dzieci, a z tytułu urodzenia dziecka wypłacono 35 świadczeń – z 

czego wynika ta różnica. Jest jeszcze taka pozycja – jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia 

dziecka, czy to są jakieś takie inne świadczenia. Jest jeszcze ostatnia rubryka tj.  za życiem, w 

ubiegłym roku wypłacono 2 takie świadczenia na kwotę 8 tysięcy, a w 2019  w ogóle - proszę  

wyjaśnić, co to jest za  świadczenie. Dziękuję.  
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Kierownik MG Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Połyniak – jeśli  mogłabym się 

ustosunkować do tej liczby ludności. Ja sporządzałam  to sprawozdanie w ciągu roku i w ciągu 

roku  wzięłam dane  z Urzędu Stanu Cywilnego, one nie są wtedy wstanie cofnąć się i na dany 

dzień podać dokładnie co do sztuki, ale podejrzewam, że akurat ta różnica może wynikać z 

tego, że my mamy tutaj doliczone osoby, które na czasowo są zameldowane, nie tylko na stałe 

i być może, to jest powodem tej różnicy, bo my wzięliśmy wszystkie osoby, bo nawet te, które 

na czasowo są zameldowane, to mogą korzystać z pomocy ośrodka, więc my do sprawozdania 

te osoby wciągaliśmy. Jeśli to nie jest powodem, to być może powodem jest właśnie to, że USC 

nie jest wstanie cofnąć się w swoim systemie, żeby wygenerować, a może mój błąd, że nie 

wzięłam 31 grudnia po prostu tej ilości. Przy kolejnym sprawozdaniu będę pamiętała, żeby tutaj  

zadość się stało pani uwadze i stąd być może też jest różnica w ilości osób zamieszkujących w 

mieście. Co do szkoleń, kurs podstaw rachunkowości dla kandydatów na księgowego,  w ciągu 

roku odeszła z pracy na emeryturę główna księgowa i były przesunięcia w ramach etatów i 

osoba, która weszła na zastępcę głównego księgowego, po prostu taki kurs odbyła. Szkolenie z 

udzielania pierwszej pomocy na fantomach odbył się w ramach bhp  i to  firma, która  dla nas 

bhp prowadzi  te szkolenie dla nas, jako pracowników  zorganizowała, żebyśmy taką wiedzę 

mieli.  Odnośnie str. 8 – tutaj na st. 8 jest wymieniona definicja i jest wymienione z jakiego 

powodu pomoc społeczna jest udzielana, zgodnie z ustawą o pomocy społecznej. To nie są  

tylko wymienione te rzeczy, które się trafiają na terenie gminy Ujście, tylko, aby Państwo mieli 

ogólną wiedzę na temat tego, z jakiego tytułu może być udzielona pomoc w ramach pomocy 

społecznej. Odnośnie urodzenia dziecka – to jest w ramach zasiłku rodzinnego, żeby otrzymać 

zasiłek rodzinny trzeba spełniać kryterium. Więc osoby, jeżeli było 80 urodzeń,   to pozostałe 

osoby mogły nie spełniać kryterium i dlatego do nas się nie zgłosiły i  dlatego nie otrzymały 

zarówno z tytułu urodzenia dziecka – jednorazową zapomogę, bo to wszystko jest w ramach 

zasiłku rodzinnego i trzeba spełniać kryterium. Co do świadczenia „ za życiem”  w 2018 roku 

były wypłacone dwa, w 2019 roku – dzięki Bogu nie było wypłaconego żadnego, a to 

świadczenie należy się rodzinom, dzieciom, które urodziły się z dużymi uszkodzeniami 

powstałymi albo w czasie ciąży, albo w czasie porodu, także tutaj cieszmy się, że mamy zerowe 

wartości. Dziękuję.  

Radna Grażyna Rzeczycka – dziękuję, chociaż sprawozdanie dotyczy działalności Ośrodka, to 

wobec tego, te punkty które u nas nie występują, no to one w ustawie są opisane, także  

wymienianie tutaj, to takie  nie jest jakoś jakby naszą działalnością, ale to akurat mi nie 

przeszkadza. 

Kierownik MG Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Połyniak -  jeżeli mogłabym, się tutaj 

ustosunkować do tego, to, to sprawozdanie jest tak skonstruowane żebyście Państwo mieli 

wiedzę na temat tego, na jakich zasadach są te świadczenia przyznawane.  Ja  w ubiegłym roku, 

jak składałam sprawozdanie, to mówiłam, one było znacznie  bardziej obszerne, bo było więcej 

teorii więcej opisówki  przy danych rodzajach świadczeń, w tej chwili tego nie ma. To co się 

zmieni będę umieszczała, ale  wydaje mi się, że nie ma sensu powielać rzeczy, które są w 

ustawach,  w rozporządzeniach,  a taki wzór, z jakiego tytułu można pomoc uzyskać, macie 

Państwo w tym z 2018 roku, dlatego teraz są tylko wymienione, a nie dane. 

Radna Grażyna Rzeczycka – ja  dokładnie pamiętam, nawet pochwaliłam to sprawozdanie, bo 

było pierwszy raz tak precyzyjnie w ubiegłym roku to sprawozdanie  zrobione , ale to są takie 

uwagi, właśnie precyzyjne, to co ewentualnie robimy, bo to co opieka robi, to jest ustawa i ktoś, 

kto jest zainteresowany, to też będzie czytał, ale to absolutnie mi nie przeszkadza, ale  Ja 

chciałam wiedzieć, bo może robimy coś takiego. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – czy jeszcze ktoś, chciałby zabrać głos w 

tej sprawie. Nie ma chętnych, w takim razie przystępujemy  do kolejnego punktu porządku 

obrad.  

Ad.19. Wnioski i interpelacje radnych. 

Radny Mariusz Podgórski – Ja mam dwie takie sprawy. Bardzo się mieszkańcy cieszą z 

otwarcia PSZOK-u, ale jeden z mieszkańców mnie zapytał o numer telefonu do PSZOK-u, bo 

ludzie  po prostu ładują sobie ten zużyty sprzęt na przyczepkę i boją się, że przyjeżdżając do 

PSZOK-u akurat pracownika w danej chwili nie będzie, a na stronie gminy nigdzie nie ma tego 

numeru, i to taka moja prośba, żeby może pan Burmistrz spowodował, żeby ten numer  może 

się gdzieś tam pojawił, a na pewno to usprawni  i przywóz tych  gabarytów i też pracę nawet 

tego pracownika  w PSZOK-u, który będzie mógł na przykład  powiedzieć, żeby np. ktoś 

przyjechał za pół godziny, bo jest tam jakaś dostawa i jest kolejka. Druga sprawa, fajnie, że 

znaki drogowe się pojawiły na skrzyżowaniu ulicy Ogrodowej z tym zjazdem na Mirosław, ale 

znów tam, mieszkańcy mnie atakują że, osoby jeżdżące od strony Mirosławia w ogóle nie 

przestrzegają tego znaku i już sam nie wiem jaki tam możemy mieć pomysł na to, żeby 

spowodować, że na tym skrzyżowaniu będzie  troszeczkę bezpiecznie. Tam na szczęście 

jeszcze nie doszło do żadnego zdarzenia drogowego, natomiast mieszkańcy alarmują, że jest to 

taki dosyć niebezpieczny punkt, nie wiem, czy może znak „stop” postawić, to już pan Burmistrz 

musiałby się zastanowić z pracownikami, jak to skrzyżowanie może lepiej oznakować.  

Dziękuję bardzo.  

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – tutaj, oba tematy na pewno rozpatrzymy, zobaczymy, żeby 

tutaj  mieszkańcy, szczególnie w sobotę, tam są te kolejki, z tego co mi przekazano, żeby nie 

koniecznie musieli długo czekać,  więc tutaj z nowym szefem PRGOK-u  na pewno na ten 

temat rozmawiać, żeby taką prostą rzecz, ale usprawniającą załatwić, natomiast, tu na pewno 

jeszcze z Policą będziemy też rozmawiać, żeby pewną organizację, no tą maksymalnie 

przepisami przewidzianą  jakąś tam wprowadzić, żeby zasady bezpieczeństwa  były tam  

możliwie szeroko zachowane. No to jest zawsze problem czysto ludzki, że 90% ludzi  

przestrzega tego, co stoi,  a nawet 99%, natomiast,   no zawsze problem tworzy ten 1 %, który 

niczego nie przestrzega i tutaj z Policją na pewno na ten temat będę rozmawiać.  

Radna Grażyna Rzeczycka – Ja, też się cieszę panie Burmistrzu, że pierwszy raz od półtora 

roku nie zadałam pytania, kiedy będzie otwarty PSZOK, ale pytanie moje  jest takie:  są 

informacje przy wjeździe na Wierzbową, jest informacja kierunek PSZOK, ale nie ma tam tej 

tabliczki, która jest  na płocie, że PSZOK jest czynny w poniedziałki, w środy i w soboty  i w 

których godzinach i fajnie, jakby ten numer  ewentualnie nawet tutaj był. Nie wiem, czy to jest 

problem, bo jednak do tego PSZOK-u jest kawałek,  a ta tabliczka jest taka fanie  informacyjna, 

ta, co oni mają tam na płocie powieszoną.  To jest jedno pytanie, mieszkańcy naprawdę bardzo 

długo czekali na to i tak jak pan zaznaczył, że może nareszcie jest gdzie po prostu wszystko 

wywieźć. Moje pytanie drugie jest takie, może nie zrozumiałam z pana informacji, że 

Nadleśnictwo włączyło się  w tą ścieżkę rowerową, ja tam kiedyś sugerowałam, że jednak, te 

Nadleśnictwa mają pieniądze i dobrze by było ich włączyć, czy oni też finansowo zadeklarowali 

swój udział. Jeszcze jedna sprawa, może  do przewodniczącej, czy do przewodniczących 

komisji, bo  duża dyskusja przy sprawozdaniu z budżetu była  na komisjach i dobrze by było 

jakby przewodniczący powiedzieli,  nawet przed dyskusją, że było przedyskutowane, że padały 

pytania, bo dyskusja na temat sprawozdania finansowego była długa i tego mi zabrakło. Pani 

Sekretarz przedstawiając uchwały mówi, że było przedyskutowane,  bo tak to, dla  osób, którzy 

nie uczestniczą to nie wiedzą, czy my w ogóle dyskutowaliśmy  nad tym budżetem czy nie.  



23 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – wszystkie projekty  uchwał były 

przedyskutowane dosyć  obszernie i wszystkie uzyskały pozytywną opinię.  

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – jeśli chodzi o tą tabliczkę, to  na pewno to umieścimy, 

żeby,   te godziny i dni otwarcia były widoczne już od tego znaku  kierunkowego,  natomiast 

tutaj, jeśli chodzi o stanowisko Nadleśnictwa, no to,  mi oczywiście jest niezręcznie się 

wypowiadać za podmiot, który jest całkowicie od gminy niezależny, tu bardziej chodzi o tereny, 

które lasy mogłyby udostępnić pod budowę, czy głównie tutaj te pasy przeciwogniowe, więc 

tutaj, ja, broń Boże,  nie będę się wypowiadać ani za samorząd powiatowy, bo nie mam do tego 

uprawnienia ani za nadleśnictwo. Tu chodzi o współpracę w każdym obszarze , w którym każdy 

z podmiotów  jakąś swoją pracę albo obszar potrzebny do wykonania  tych ścieżek może 

wnieść, więc o finansowaniu tutaj  ze strony Lasów Państwowych – nie, tutaj nie było rozmowy.  

Myślę, że to jest za wczesny etap, żeby o tym przesądzać. Dziękuję.  

Radny Henryk Parecki – mieszkańcy ulicy 50 lecia Niepodległości proszą o przycięcie krzaków 

które są koło starej policji, przy figurze, ze względu na  złą widoczność przy wjeździe na ulicę, 

gdzie wjeżdża „50”.  Jeżeli jesteśmy przy krzakach, to mam jeszcze jedną taka sprawę, bo mnie 

rolnik zaczepił  i bardzo był zbulwersowany, który na terenie Nowej Wsi wyczyścił tam teren, 

swój czy prywatny, nie wiem jak to tam wyglądało i za to został dość obfitą karą zasądzony, i 

musi zapłacić. Czy teraz  zakrzaczenia czy coś musimy   zgłaszać tutaj do gminy, że będziemy 

czyścić czy sprzątać, jak to wygląda.  A jeszcze tutaj do koleżanki radnej Grażynki,  jak my 

przewodniczący idziemy na komisję, to my rozmawiamy, dyskutujemy,  nie siedzimy,  a tak 

zostaliśmy ocenieni, że nic się nie robi na tych komisjach, może mylę się, ale  dlatego tak to 

odczułem bardzo. Dziękuję. 

Radna Grażyna Rzeczycka -  chyba się nie zrozumieliśmy, ja tylko chciałam, żeby było w 

protokole napisane, że ta dyskusja się odbyła. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – odnośnie tego wniosku, przy tej figurze,  to na pewno 

odpowiednie służby się tym zajmą, tu się proszę nie martwić, natomiast ta druga sprawa – 

ukarany rolnik za jakąś  wycinkę krzaków, to powiem szczerze, to nie my. Tego tematu nie 

znam, być może inna instytucja, ale nie my, ale tutaj zawsze bezpieczniej zgłosić do gminy 

wycinkę  drzewa czy zakrzaczenia. Z tego co pamiętam, nie chcę tutaj w błąd wprowadzić, ale 

wszystko, co jest powyżej 25 m2   powinno być zgłaszane, natomiast o tej karze, to powiem 

szczerze, pierwszy raz słyszę i o tej sytuacji trudno jest mi się wypowiedzieć.  

Sekretarz Gminy Beata Ima- może jeszcze tylko dodam, że jeżeli chodzi o to zakrzaczenie i o 

te drzewa, to jeżeli chodzi o rolników i chodzi o samosiejki, które  gdzieś tam wyrastają na 

terenach upraw przewidzianych, że tak powiem, w ewidencji gruntów rolnych pod uprawy 

rolne, czy pastwiska, to nawet nie trzeba zgłaszać do urzędu informacji o tym, że chce się 

usunąć te samosiejki, rolnik może sam doprowadzić  to pastwisko, czy ten grunt rolny do stanu 

do którego on jest przeznaczony. Dziękuję. 

Radny Jan Maślak – jeżeli o tym samym rolniku mówimy, o tym czyszczeniu i karze, to on 

dostał za samo podpalenie, tam były straże, policja i za to chyba była kara.  Nawiązując jeszcze 

do tych ścieżek rowerowych, to jestem ciekaw, jak wygląda  sprawa ścieżki do  1000- latki do 

Chrustowa, czy krajówka będzie coś w tym temacie robić. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – projekt został wykonany przez gminę Ujście i został 

przekazany Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych Oddział w Poznaniu. Wtedy, jak Państwo 

pamiętają, mówiłem o kosztorysie na milion  trzysta ponad tysięcy złotych. My pomogliśmy 

nawet dodatkowo robić inwentaryzację zadrzewienia i zakrzewienia na tym odcinku, żeby tutaj 



24 

 

szybciej mogły te prace wycinkowe być wykonane, w tej chwili piłka jest po stronie Generalnej  

Dyrekcji,  oczywiście, myśmy się upominali, chyba jeszcze jesienią zeszłego roku jak dobrze 

pamiętam o wykonawstwo  i była ta sama odpowiedź, czyli zabezpieczenia w budżecie 

krajowym. Także dokumenty są gotowe i nie ukrywam, że na pewno jeszcze gdzieś  pod koniec 

wakacji będziemy na ten temat rozmawiać, bo jest kilka tematów, które z Generalną chcemy 

poruszyć i też nie ukrywam, że chcę  porozmawiać, jeśli będzie gminę stać,  żeby w przyszłym 

roku zająć się tutaj centrum Ujścia i wreszcie je doprowadzi do takiego porządku na jakie to 

centrum i to miasto zasługuje, ale to jest temat, tak jak powiedziałem  jeden z kilku, w którym 

myślę, że bylibyśmy zgodni, żeby go częściowo współfinansować, bo wykonaliśmy dużo 

inwestycji drogowo-chodnikowych na terenie miasta i oczywiście nie tylko na terenie miasta i 

gminy, ale ten jeden, nie ukrywam element, który jest niewykonany do dzisiaj bardzo mnie 

mierzi w oku i chcę, żeby ta część miasta wreszcie zaczęła  ładnie wyglądać, ale jest to teren 

generalnej i na pewno też  będziemy  rozmawiać, więc będziemy pytać  także o tą ścieżkę, bo 

ona, bo ona nie ukrywajmy mocno by ułatwiła tą komunikację pomiędzy tymi dwoma 

miejscowościami. Dziękuję bardzo.  

Radny Andrzej Zachara – ja właściwie odnośnie PSZOK-u, bo tutaj była mowa wcześniej i 

jako użytkownik chciałbym zająć głos, dlatego, że tak, pierwsza moja uwaga dotyczy 

kontenerów, które, no pech chciał, że byłem po deszczu. Jeżeli są kontenery na tekstylia, na 

papier, to naprawdę nie fajnie to wygląda, czyli gdyby był kontakt z szefem PRGOK-u, można 

by było zwrócić uwagę na zadaszenie, które by się na pewno przydało. Druga uwaga jako 

użytkownika, dotyczy usytuowania wagi, bo tak jak słyszę, w soboty są kolejki i to jest 

zasadnicza sytuacja ja gdyby technologii przyjmowania  tych  śmieci, odpadów. Waga jest 

umiejscowiona na wjeździe, ale już poza wjechaniem w prawo i w tym momencie ważenie 

samochodu z przyczepką nie mieści się na tej wadze, bo jest mała, więc trzeba przyczepkę 

odczepić, to jest pierwsza uwaga, trzeba objechać  po wrzuceniu  do pojemników, kontenerów 

tych  odpadów i dojechać ponownie na tą sama wagę, żeby zważyć pusty zestaw, czyli dwa 

kółka się robi dookoła, a już kolejka się zbiera. Więc taka mała uwaga, która – nie wiem, mała 

waga nie pozwala na zważenie zestawu a po drugie  umiejscowienie tej wagi. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – ja na pewno te uwagi przekażę  do nowego 

Przewodniczącego, żeby ewentualnie tutaj zajął stanowisko, jakby to by  miało wyglądać i 

zobaczymy.  

Radny Julian Graś – mieszkaniec, który mieszka przy drodze Parkowej, na wielką obawę 

ponieważ,   przy jego posesji, ale  po drugiej stronie w parku są dwa przechylone drzewa, jedno 

już jest   oparte o  taką byłą portiernię, tam już dach pęka i to są duże drzewa, stare  a on położył 

nowy dach i się obawia, że jak te drzewa się  przewrócą w każdej chwili, to sięgnie przez drogę 

na jego dach i należało by tego pana, który właśnie ten cały pałac z  tym  parkiem kupił, żeby 

go jakoś przypilnować. Również chodzi o porządek przy obejściu, również kupił karczmę,  

karczma jest tak zarośnięta, że są metrowe chwasty, a jest to karczma przy drodze 

wojewódzkiej. Ludzie idą z kościoła, i mówią,  sołtys jak tu wygląda, działaj. Co ja mogę 

zrobić, ja się zwracam tutaj do urzędu, żeby może jakoś pomóc. Tak samo w tym zagrodzeniu, 

gdzie była mleczarnia, tam  niedługo będą krzaki wyższe od płota  i to cały rok zielenieje,  

potem to jest suche, naprawdę bardzo brzydko to wygląda i należałoby właśnie to zrobić w jakiś 

sposób, tym bardziej, że on tam nie kosi w koło. Druga sprawa to jest droga Dworcowa, remont 

do ulicy Lipowej, ja już to kiedyś na spotkaniu sołtysów mówiłem, jest obok tej drogi 

Dworcowej ścieżka, która jest zagłębiona prawie  30 cm i jak pada, to jest koryto wody,  a tym 

brukiem, te kocie łby są tak  niekształtne, że naprawdę tam się źle chodzi, tam jest dużo ludzi i 

ludzie wracają do domu  czasami wieczorem  i tym brukiem nie da się iść, należałoby to jakoś, 

nie wiem, no częściowo to jest droga kolejowa, ale należałoby się tam  dogadać. Dokończenie 
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ulicy Towarowej, to już parę lat temu miało być zrobione,  ten krótki odcinek, ten łącznik, tam 

jest praktycznie już utwardzone, tylko, żeby to dokończyć, połączyć całą Towarową z Lipową. 

Również jeden mieszkaniec mi zwracał uwagę, że lampa przy ulicy Polnej przy drodze 

powiatowej, właśnie w kierunku  tam do Marunowa, żeby lekko skierować ją w prawo, w 

kierunku bloków, żeby więcej oświeciła ten chodnik. Również przystanek PKS – należy 

wymienić ławki, ja już kiedyś o tym mówiłem, tam jak ten nowy przystanek powstał, tam 

założyli na siedziskach nowe ławki, ale tam tak żywica wychodzi  z tego, że ludzie nie mogą 

usiąść. Teraz jest ciepło i to się tak klei i należałoby może, nie wiem,  jakieś plastykowe ławki 

zakupić albo je wymienić na inne, bo jest przystanek, ale trzeba koło niego stać. Również 

przegląd drzew i tu  przede wszystkim na ulicy Lipowej. Wiadomo, że są tam drzewa niektóre 

puste, tu fachowcy się znają, ja teraz chodziłem pukałem, niektóre naprawdę, a my dopiero 

zauważymy jak się drzewo przewróci. Dopiero się przewróciło na Lipowej, zerwało wysoką 

linię,  drugie się też przewróciło na Lipowej, tylko wzdłuż drogi, szczęście, że to tak spadło, 

nie na gospodarstwo, należałoby tam naprawdę przejrzeć te drzewa i niektóre systematycznie 

wycinać, ponieważ myśmy zasadzili kilkanaście drzew, młodych lip, i te lipy się męczą, parę 

już uschło, bo było powiedziane posadzimy, i te będą powycinane, no między tymi ciasno stają 

i one nie rosną i się nie rozwijają. Również mam pytanie, czy samemu można podciąć, bo są 

takie wyrosty, akurat  tam na Lipowej, na Polnej, ciężko tam przejechać, czy gałęzie podciąć 

nawet, czy można samemu to zrobić. Pytanie następne, kiedy będzie wyłożony plan 

zagospodarowania przestrzennego, bo już nie mogą się mieszkańcy doczekać, bo to już dwa 

lata praktycznie  przeleciało, niektórzy chcą  się tam dobudować, czy tam coś postawić i nie 

mogą.  Również tu się Bronisławki dopytują, kiedy będzie chodnik, i jednej lampy im tam 

brakuje przy tym chodniku. No tu, kolega radny właśnie mówił, o tym rolniku,  czy to prawda,  

bo opinia jest taka, że pan Burmistrz oddał go do sądu, niby za to spalenie, a z tego wynika , że 

nie, ale duga spraw jest, ma pretensje, że niby pan Burmistrz nasłał mu tam kontrolę, chodzi o 

Wody Polskie, że stawy czyścił i znowu ma kontrole i sobie nigdy nie może z tym fantem 

poradzić. Następnie, takie pytanie, kiedy będzie otwarty Urząd Gminy, bo już tak długo stale 

musimy tam pod dzwonkiem czy telefonem  czekać i  czy placówki zabaw dla dzieci,  też będą 

otwarte, ponieważ z Kruszewa przyjeżdżają, jest jedna placówka  mi wiadomo w Ujściu tu na 

górce, na Olimpii jest czynna a drugie są pozamykane i od nas tu dzieci jeżdżą z rodzicami, 

ostatnio w niedzielę i tutaj bawiły się.  To na razie tyle, dziękuję. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – tu jest kilka wniosków inwestycyjnych, po prostu, które się zgłasza 

do budżetu i to jeszcze wtedy, kiedy są na nie pieniądze, ale po kolei. Jeśli chodzi o te drzewa, na pewno 

będą tam pracownicy wysłani i zobaczą jak ta sytuacja wygląda, zostanie  skierowane pismo do 

właściciela, jeśli to jest jeszcze na terenie  tego powiedźmy parku, no to na pewno będzie potrzebna 

właścicielowi opinia konserwatora. Jeśli chodzi o zarośla koło karczmy, to my możemy też poprosić, tu 

nie ma żadnego obowiązku koszenia. Właściciel, jeśli uważa, że jemu to  nie przeszkadza, to może 

arogancko nam odpowiedzieć, że to jest jego sprawa, jego problem, aczkolwiek, no na pewno po 

niefajnie wygląda, bo kiedyś to był budynek zadbany, a dzisiaj, ale na pewno się do niego o to zwrócimy. 

Jeśli chodzi o drogę  Dworcową, to tak jak pan mówił, o tym rozmawialiśmy na spotkaniu z sołtysami, 

to jest częściowo droga  Gminy, częściowo w zarządzie PKP, bardzo szeroka doga, kiedyś te drogi 

rzeczywiście bardzo szeroko budowano, natomiast to są kwestie do rozmowy i na pewno do składania 

wniosków do następnego budżetu i daj Boże, żebyśmy mieli na to środki, tak samo jak droga Towarowa. 

Jeśli chodzi o lampy, to są lampy, które szeroko świecą i świecą na drogę, nie miałem żadnego sygnału, 

żeby ktoś tam narzekał, ze tak nie świecą jakby miały, no są równolegle do drogi ustawione. Zmiana 

ukierunkowania,  oczywiście temu też się przyjrzymy  może spowodować, że część  drogi będzie 

doświetlona i część zielska  będzie doświetlona, wjeżdżając od strony Dworcowej, będzie oświecała 

krzaki po prawej stronie, a po lewej trochę będzie świeciła w stronę bloków, które są  z tego co pamiętam 

jakieś sto metrów dalej. Ławy  na przystanku,  to też to sprawdzimy, jeśli  będzie taka potrzeba, to 

wymienimy. Lipy na ulicy Lipowej, to już też  kilka razy omawiany temat, że gdyby nie te naciski, żeby  

złożyć na wycinkę wielu drzew, to myślę, że RDOŚ by nam tak bardzo nie oponował  i dzisiaj byśmy 
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byli kilka drzew do przodu w sensie wycinki ale temat jest cały czas monitorowany, więc to nie jest tak, 

że te  kolejne wycinki nie będą  wprowadzane. Odnośnie przycinki drzew na Lipowej – za torami, to 

pewnie nie będzie z tym problemu, ale prosiłbym najpierw z pracownikiem ochrony środowiska na ten 

temat porozmawiać, żeby tutaj,  nikt nie miał żadnych kłopotów i myślę, że nie będzie żadnego 

problemu, ale najpierw bym prosił, żeby porozmawiać z pracownikiem. Jeśli chodzi o plan wyłożenia , 

to już też wspominałem , wyłożenie planu na Kruszewo planujemy, że w przyszłym tygodniu idzie 

ogłoszenie i nie chcę teraz skłamać,  między 6 chyba, a 8 lipca, mogę się teraz pomylić, ale w pierwszym 

pełnym tygodniu lipca ten plan powinien być wyłożony w Kruszewie do wglądu. Tutaj dwie rzeczy  

opóźniły możliwość uchwalenia tego planu, czy przedłożenia radzie, to jest niestety koronawirus i 

całkowita niemożliwość wykładania tych planów i druga rzecz to jest kwestia tego typu, że tam złożono 

bardzo wiele uwag,  gdyby ich nie było, to ja myślę, że na tej sesji, albo by było ich mniej,  na tej sesji  

państwo  po prostu dzisiaj  by ten plan mieli przedłożony, ale początek lipca, ten plan będzie wyłożony 

w Kruszewie. Jeśli chodzi o rolnika, to ja się teraz domyślam, o jakiego rolnika chodzi, prosiłbym o 

jedną rzecz, żeby – Państwo się z nim spotykają, żeby nie mówił takich rzeczy, bo ja z tą sprawą nie 

mam kompletnie nic wspólnego. Ja wiem, że jak jest susza, to jestem według niego winny, jak pada, to 

też jestem winny, jeśli myślimy o tej samej osobie, nie wiem, ale z tą sprawa gmina nie ma kompletnie 

nic wspólnego i proszę gminy z ta sprawą nie łączyć, ani mojej osoby, ani gminy.  Nie tym się 

zajmujemy. Oczywiście, jeśli jakieś służby się do nas  zwracają o informację, to my  takiej informacji 

udzielamy. Jeśli chodzi o place zabaw, place zabaw oczywiście mogą być otwarte, więc nie wiem czemu 

nie są, będę rozmawiał tutaj z dyrektorkami, czemu te place zabaw są zamknięte, być może z tego 

powodu, że  na terenie placówek oświatowych te place są, ale, to nie powinno powodować, że te place  

są pozamykane. Drodzy Państwo jeśli chodzi o Urząd, na terenie powiatu, a także Urząd Wojewódzki 

itd. będziemy tej zasady dalej przestrzegać, rozporządzenie Rady Ministrów chyba z 13 kwietnia  tego 

roku, przewiduje, że mamy  wykonać wszystkie podstawowe zadania z zachowaniem wszystkich 

środków bezpieczeństwa, tzn. jedna osoba, jeden petent na jedno stanowisko pracy i myślę, drodzy 

państwo, bo mamy oczywiście mnóstwo pracy w tej chwili z przeprowadzeniem wyborów,  naprawdę, 

w tych warunkach jest tej pracy bardzo wiele,   będziemy monitorować jak sytuacja wygląda, że po woli 

będziemy się otwierać, ale dzisiaj chyba 30 osób zmarło, ponad 300 zachorowań, nie ukrywam, że tego 

okresu się najbardziej obawiałem, kiedy się już wszystkim będzie się wydawać, że już jest po 

wszystkim, natomiast może każdy zadzwonić i na pewno zostanie obsłużony, jeśli by była sytuacja inna, 

to proszę o informację i tutaj na pewno będziemy w tym zakresie działać. Dziękuję bardzo.  

Radny Julian Graś – czy budżet obywatelski będzie w tym roku uruchomiony.  

Radny Tomasz Ponicki -  ja chciałem tutaj przy okazji, bo wszyscy się dzisiaj cieszą, że w 

najbliższy poniedziałek nastąpi w Ujściu otwarcie marketu. Ja pamiętam, chyba 10 lat temu 

było takie referendum w Ujściu i  86% społeczeństwa wyraziło właśnie chęć na to i w sumie 

dziękuję  panu Burmistrzowi, za to, że chociaż za jego kadencji to się wydarzy, mam nadzieję, 

że ten termin poniedziałkowy będzie dotrzymany i oczekiwania tych wszystkich ludzi, którzy 

tak długo na to wyczekiwali zostaną w końcu, że tak powiem dopięte. Dziękuję 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – jeśli chodzi o tą kwestie budżetu obywatelskiego, to jedna 

część została już zrealizowana, czyli kwestia tych „ domków” dla książek, one będą 

instalowane, więc to już jest wykonane, tylko będzie musiało być wmontowane. Jeśli chodzi  o 

to drugie zadanie, to tak jak wspomniałem  wcześniej, na początku sesji, musimy poczekać do 

końca czerwca, jakie stanowisko zajmie Urząd Marszałkowski, w kwestii dofinansowania, 

potencjalnego dofinansowania tego zadania. To zadanie będzie realizowane i proszę tutaj nie 

mieć żadnych obaw, aczkolwiek wiadomo, że ten czas nie jest łatwy. Jeśli chodzi tutaj o  

market, to mam nadzieję, że podobnie jak z tym PSZOK-iem, to się wszystko ciągnęło, ciągnęło 

i w poniedziałek będziemy- na co nie mamy wpływu,  wreszcie otwarte, bo mieszkańcy 

naprawdę czekają.  
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Radny Henry Parecki – nam pytanie, czy na wioskach, pod tymi „ grzybkami” można zrobić 

jakieś spotkania, bo w salach wiejskich – nie , i to wiadomo że- nie,  czy na powietrzu, 

mieszkańcy mogą  tam jakiegoś grilla zrobić, czy coś takiego, jak to wygląda. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – w tej chwili nie wynajmujemy żadnych pomieszczeń, 

dlatego, że kwestie, które nam zgłaszano, no to były imprezy na 60-80 osób, które wykluczają 

możliwość przeprowadzania  tego. Nie ukrywam, że same koszty wynajęcia, odkażania tych 

obiektów, gdyby one były wynajmowane to jest ok. półtora tysiąca złotych, które by musiała 

ponieść gmina,  ale kwestie bezpieczeństwa, ale  kwestie bezpieczeństwa są dla nas 

najważniejsze. Na ten czas na razie jest wstrzymany wynajem tych obiektów, nie chcemy 

niepotrzebnego gromadzenia się osób, to też się nie oszukujmy, no, jak tu siedzimy, pewnych 

zasad przestrzegamy, natomiast na imprezach rozrywkowych robi się  za rozrywkowo. Mamy 

przykłady zachorowań   po weselnych i one się coraz częściej „ wysypują” u nas w kraju, a ja 

nie chcę sytuacji, nie wiem, czy będą jakieś zakażenia, dzięki Bogu, na razie nas omijają, ale 

nie chcę sytuacji, w której jakaś nasza działalność mogłaby to tylko sprowokować, lub mogłoby 

to prawdopodobieństwo rosnąć, bo tak jak wspominałem na spotkaniu z sołtysami, co by się 

stało gdyby w naszych zakładach pracy doszło do zakażeń, to nie dojść, że mamy nieszczęście 

ludzkie, to jeszcze mamy, naprawdę rozwalone finanse publiczne, więc na razie cieszymy się 

w rodzinie, ale tej najbliższej, nam nadzieję, że, czego życzyłem zresztą, że to zdrowie nas nie 

będzie i naszych mieszkańców, naszych rodaków po prostu opuszczało. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Cecylia Witczak – czy jeszcze ktoś, chciałby zabrać głos, nie 

widzę w takim razie przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad.   

Ad.20. Zakończenie posiedzenia. 

Cecylia Witczak Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu - w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamykam obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu,  dziękuję wszystkim za 

przybycie.   

Zakończenie XIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 1242. Imienny wykaz wszystkich 

głosowań w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

 

G. Chułek 

        Przewodnicząca   

          Rady Miejskiej w Ujściu 

               /-/ Cecylia Witczak 


